
2016D24065 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, heeft over de Voorjaarsnota 2016 
(Kamerstuk 34 485, nr. 1) de navolgende vragen ter beantwoording aan de 
Minister van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de vaste commissie,
Duisenberg 

Adjunct-griffier van de vaste commissie,
Elferink 
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Nr. Vraag 
1 Kunt u aangeven wanneer de EU-kortingen precies in 2016 

zijn/worden ontvangen (inclusief bijbehorende bedragen)? 
Waarom is de meevaller 0,5 miljard euro en geen 3 miljard euro, 
gelet op het gegeven dat Nederland de EU-korting van 2014, 2015 
en 2016 (tezamen 3 miljard euro) dit jaar zou ontvangen? 

2 Kunt u de meest recente stand van zaken geven van de uitgaven 
aan de EU in 2016 en 2017 (inclusief BNI- en BTW-afdracht, 
landbouwheffingen en invoerrechten)? 

3 Hoeveel is er gereserveerd voor de regeling eerste opvang 
vreemdelingen en de introductie van maatwerkbekostiging? Kunt u 
dit aangeven voor (1) de ontwerpbegroting 2016, (2) mutaties via 
nota van wijziging, Incidentele Suppletoire Begroting en amende-
ment, (3) vastgestelde begroting 2016 en (4) mutaties eerste 
suppletoire begroting? 

4 Kunt u een overzicht geven van de hoogte en ontwikkeling van de 
accijns op brandstoffen, alcoholhoudende producten en tabakspro-
ducten in onze buurlanden? 

5 Kunt u de Kadertoetsing weergeven in absolute aantallen, waarin u 
ook aangeeft met welk percentage en getal de kaders zijn 
gewijzigd als gevolg van prijs Nationale Bestedingen? 

6 Waarom ontbreekt er een totaaloverzicht van alle kosten die te 
maken hebben met de opvang van vluchtelingen en asiel? Bent u 
bereid dit alsnog aan de Kamer te verzenden voor de plenaire 
behandeling van de Voorjaarsnota? 

7 Kunt u een overzicht geven van de (verwachte) gasbaten, de 
gasprijs, de olieprijs en het volume van de gasproductie over de 
periode 2008 tot 2021? 

8 Hoe verklaart u de bijna-halvering van de verwachte olieprijs in de 
macro-economische raming voor 2016 (tabel 1), terwijl de 
gemiddelde marktprijs van ruwe olie sinds de Miljoenennota met 
ongeveer 10% is gestegen? 

9 Is het positieve effect van lastenverlichting op de economische 
groei lager dan verwacht, omdat burgers vanwege de fiscale 
complexiteit niet meer zoals verwacht reageren op fiscale prikkels? 

10 Kunt u toelichten waarom de prognose voor economische groei in 
2016 is bijgesteld van 2,4% naar 1,8%? Kan nader onderbouwd 
worden waarom dit voor bijna de helft samenhangt met de 
geraamde verlaging van de gasproductie? 

11 Wat zijn de overige factoren die voor meer dan de helft de 
tegenvallende economische groei verklaren? Hebben deze het 
kabinet aanleiding gegeven tot het nemen van maatregelen? Zo ja, 
waar in de Voorjaarsnota zijn die terug te vinden? 

12 Wat verklaart de daling in de olieprijs in tabel 1 die in de Miljoe-
nennota 2016 nog op 60,1 dollar per vat werd geraamd en nu in 
Voorjaarsnota op 31,7 dollar per vat; een bijna halvering in enkele 
maanden tijd? 

13 De groei daalt van 2,4% naar 1,8% (tabel 1), welke factoren spelen 
hierbij een rol en wel deel is hier van toerekenen aan de daling van 
de verlaging van de gasproductie? 

14 Uit de tabel 1 blijkt dat de stijging van de consumptie van de 
huishoudens daalt van 1,9% (Miljoenennota) naar 1,6% (Voorjaars-
nota). Wat is de oorzaak van deze daling? 

15 Uit de tabel 1 blijkt dat de lange rente gedaald van 0,9% (Miljoe-
nennota) naar 0,6%(Voorjaarsnota). In de juniprognose van het 
CPB wordt uitgegaan van een lange rente van 0,4%. Wat zijn de 
effecten van deze verder daling van de lange rente op de 
rentelasten? 
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Nr. Vraag 
16 Kunt u tabel 2 in miljoenen euro’s geven? Mogelijk kunt u deze 

tabel in het vervolg in miljoenen euro’s geven, een tabel met zo 
weinig significante getallen geeft geen helder beeld. 

17 Kunt een gedetailleerd overzicht geven van de kosten/uitgaven die 
gemoeid zijn met de het «Bestuursakkoord Verhoogde Asielin-
stroom» en het uitwerkingsakkoord daarvan in de Voorjaarsnota? 

18 Kunt u toelichten hoe de asielreserve technisch werkt? Waar is de 
stand van de asielreserve inzichtelijk? Wat is de huidige omvang 
van de asielreserve? 

19 Waarom leidt een onttrekking aan de asielreserve tot hogere 
ontvangsten? 

20 Rijksbegroting-eng: kunt u tabel 3 in € miljoenen geven? 
Mogelijk kunt u deze tabel in het vervolg in miljoenen euro’s 
geven, een tabel met zo weinig significante getallen geeft geen 
helder beeld. 

21 Waarom is maar 0,2 miljard euro van de DNB-garantie kaderrele-
vant? Waarom is de andere 0,3 miljard niet kaderrelevant? 

22 Wat gebeurt er met het risicoprofiel van DNB tot 2021? 
23 Blijft het risicoprofiel van DNB gelijk met deze uitbreiding van de 

buffer bij DNB ten behoeve van de risico’s van het gevoerde ECB 
beleid? 

24 Kunt u de meerjarige mutaties op de V&J-begroting die bij 
ontwerpbegroting 2017 verwerkt worden, specificeren en 
toelichten? 

25 Hoe hoog is het bedrag dat bij de ontwerpbegroting 2017 wordt 
toegevoegd aan de V&J-begroting ten behoeve van Nationale 
Politie, Openbaar Ministerie en Raad voor de Rechtspraak? 

26 Waarom worden de bedragen die worden toegevoegd aan de 
begroting V&J bij ontwerpbegroting 2017 nog niet bekendge-
maakt, terwijl bijvoorbeeld wel aan de Kamer wordt medegedeeld 
dat er vanaf 2017 68 miljoen euro beschikbaar is voor de bestrij-
ding van ouderenwerkloosheid? 

27 Hoe groot is de kans dat de overheid moet afboeken op de 
begroting of moet bijstorten aan de buffer als er flinke tegenvallers 
zijn in het opkoopprogramma van de ECB? 

28 Als er flinke tegenvallers zijn in het opkoopprogramma van de ECB 
hoeveel miljard euro is dan het risico? 

29 Waarom worden de aangenomen moties op de begroting V&J niet 
uitgevoerd maar weer doorgeschoven naar de ontwerpbegroting 
2017? 

30 Waarom wordt de aanvullende post niet gebruikt voor de 
aangenomen moties op de begroting van V&J omtrent Nationale 
Politie, OM en rechtbanken? 

31 Is met de kasschuiven in de Voorjaarsnota beoogd het budgettair 
beeld te optimaliseren? Zo ja, hoe? 

32 Kunt u toelichten waarom op pagina 26 het vooruitbetalen van een 
bedrag van 191 miljoen euro een optimalisatie van het kasritme 
van de Staat betreft? Welk voordeel heeft de Staat behaald met het 
eerder betalen van dit bedrag? 

33 Kunt u toelichten waarom op pagina 71 het vooruitbetalen van een 
bedrag van 236 miljoen euro aan contributie aan de Wereldbank 
een optimalisatie van het kasritme van de staat betreft? Welk 
voordeel heeft de staat behaald met het eerder betalen van dit 
bedrag? 

34 Kunt u een duidelijk overzicht geven van de bedragen (uitsplitst 
traditionele middelen(invoer en landbouwheffingen), BTW en BNI) 
die betaald zijn aan de EU die verschuldigd waren en die terug 
betaald zijn? 
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Nr. Vraag 
35 Wordt de budgettaire ruimte van 427 miljoen euro die in 2017 is 

ontstaan, doordat verplichte uitgaven uit dat jaar aan OV-bedrijven 
en de Wereldbank al in 2016 worden voldaan, benut voor het doen 
van extra uitgaven in de begroting 2017 die het kabinet met 
Prinsjesdag presenteert? 

36 Wat is de reden dat in 2016 en 2017 in totaal 350 miljoen euro aan 
investeringsbudget voor Defensie wordt doorgeschoven naar een 
volgende kabinetsperiode? 

37 De referentieramingen bij het onderwijs zijn bijgesteld om onder 
andere de toegenomen migratie. Zou u een uitsplitsing kunnen 
geven hoeveel er aan die toegenomen migratie toegerekend kan 
worden? 

38 De uitgaven aan de huurtoeslag is significant toegenomen, oa 
door de toegenomen migratie. Zou u een uitsplitsing kunnen 
geven hoeveel er aan die toegenomen migratie toegerekend kan 
worden? 

39 Voor de dekking van de kosten van de toegenomen asielstroom 
worden er gelden uit de asielreserve geput. Kunt u een overzicht 
geven van de stand van de asielreserve, de onttrekkingen en de 
toevoegingen (dit vanaf het instellen van deze reserve)? 

40 Kunt u aangeven welk beslag het asielvraagstuk legt op het totaal 
van de uitgaven aan de nationale politie? Hier in de Voorjaarsnota 
zien wij slechts de mutatie, het betreft hier het totaal. 

41 Kunt u een nadere toelichting geven op de in=uit-taakstelling? 
42 Waarom zijn de uitgaven voor de OV-studentenkaart een jaar naar 

voren gehaald? Kunt u de toelichting nader specificeren? 
43 Waarom wordt een deel van het defensiebudget voor investerin-

gen – totaal 350 miljoen – doorgeschoven naar de periode 
2018–2020? Heeft Defensie dit geld niet eerder nodig? 

44 Welke oorzaken zijn er voor de geraamde tegenvaller studiefinan-
ciering? En welke omvang hebben deze afzonderlijk? 

45 Kunt u de tegenvaller op de huurtoeslag uitsplitsen naar 
deeloorzaken? 

46 De raming van de uitgaven aan de AOW is opwaarts bijgesteld als 
gevolg van de nieuwe CBS-bevolkingsprognose. Het aantal 
mensen met een AOW-uitkering stijgt als gevolg van de gestegen 
levensverwachting. Daarnaast hebben meer mensen recht op een 
hogere onvolledige AOW-uitkering dan eerder verwacht. Om 
hoeveel mensen gaat het? Hoeveel mensen hebben een onvolle-
dige AOW-uitkering? 

47 Klopt het dat de aanvullende post algemeen, los van de in=uit-
taakstelling, per saldo nog zo’n 447 miljoen euro aan onverdeelde 
middelen bevat in 2016? 

48 Kunt u een uitsplitsing en onderbouwing geven van de reserverin-
gen die nu nog in 2016 op de aanvullende post algemeen staan? 

49 Hoe wordt besloten over uitdeling van reserveringen in de 
aanvullende post? 

50 Kunt u nader toelichten wat «frictiekosten vastgoed» zijn en 
waarom daar 58 miljoen euro uit de aanvullende post voor 
beschikbaar is gesteld? 

51 Bevatten de aanvullende posten nog ruimte voor intensiveringen 
in 2016 die de Tweede Kamer mogelijkerwijs noodzakelijk acht? 
Zo ja, hoeveel ruimte is er en hoe kan de Kamer deze vrij maken en 
toedelen? 
Zo nee, betekent dit dat in de Najaarsnota alle middelen die nu nog 
op de aanvullende posten staan volledig verdeeld zullen zijn er dan 
geen ruimte vrijvalt? 

52 Wat is de reden dat de in=uit-taakstelling op de aanvullende post 
hoger wordt ingeboekt dan de feitelijke eindejaarsmarges? 
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Nr. Vraag 
53 Waarom wordt op dit punt afgeweken van de begrotingsregels? Is 

dit ooit eerder gedaan? 
54 Waarom is bij de begroting van VWS wel een taakstellende 

onderuitputting ingeboekt en bij andere begrotingen niet? 
55 Wat is het beleid van de Minister van Financiën in deze? Kan het 

inboeken van een taakstellende onderuitputting op een begroting 
ook dienen als dekking van een amendement voor verhoging van 
uitgaven elders op die begroting? 

56 Kunt u tabel 5 in miljoenen euro’s geven? 
Mogelijk kunt u deze tabel in het vervolg in miljoenen euro’s 
geven, een tabel met zo weinig significante getallen geeft geen 
helder beeld. 

57 De werkeloosheidsuitgaven zijn 0,6 miljard euro lager, deels lager 
door minder WW en deels hoger door meer WWB. Kunt u een 
opsplitsing van deze mutatie geven in WW en WWB? En kunt u 
deze laatste mutatie in de WWB opsplitsen in instroom statushou-
ders en overige instroom? 

58 Welk deel van het bedrag in de Miljoenennota voor de participatie 
wordt gebruikt voor statushouders? 

59 Kunt u ingaan op de systematiek achter herziene AOW-ramingen? 
Is de AOW niet bij uitstek een uitgavencategorie die goed van te 
voren te ramen is? Waar is de afwijking precies in gelegen? 

60 Kunt u de ophoging van de in uit taakstelling naar aanleiding van 
de verwachte onderuitputting uitgesplitst weergeven? 

61 Kunt u in een tabel weergeven hoe de tarieven in box 1 zich per 
jaar ontwikkelen in de periode 2016–2040 in relatie tot de afbouw 
van de hypotheekrenteaftrek en de wijzigingen in het Belastingplan 
2016? 

62 Wat is de bijstelling van de levensverwachting waar de AOW 
tegenvaller door wordt veroorzaakt? 

63 Kunt u een overzicht geven van de bijstellingen van de levensver-
wachting sinds 2001? 

64 Kunt u de meevaller op de groeiruimte cure uitsplitsen naar 
oorzaken? 

65 Wat is de omvang van de meevaller bij de ontvangsten van 
vennootschapsbelasting, als het effect van de lagere gaswinning 
niet wordt meegerekend? 

66 Op pagina 8 van de Voorjaarsnota wordt vermeld dat de meevaller 
bij de vennootschapsbelasting (vpb) een saldo is van fors 
neerwaarts bijgestelde vpb-ontvangsten uit de gaswinning en een 
forse meevaller bij de overige sectoren van het bedrijfsleven. Kunt 
u deze bedragen specificeren en nader toelichten? 

67 Kunt u een meerjarig totaaloverzicht geven van alle financiële 
mutaties uit hoofde van de gaswinning, zowel beleidsmatig als 
autonoom en zowel bij de uitgaven als de inkomstenkant? 

68 Kunt u tabel 7 in miljoenen euro’s geven en daar in de inkomsten-
belasting, loonbelasting, vpb, overdrachtsbelasting, de accijnzen 
en de Omzetbelasting betrekken? 
Mogelijk kunt u deze tabel in het vervolg in € miljoenen geven, 
een tabel met zo weinig significante getallen geeft geen helder 
beeld. 

69 De ontwikkeling in de Omzetbelasting is minus 500 miljoen euro. 
Dit wordt veroorzaakt door een lagere consumptieve bestedingen 
van de huishoudens, kunt u dit cijfermatig onderbouwen? 

70 Kunt u de post van 100 miljoen euro van de accijnzen opsplitsen 
over de verschillende accijnzen, graag in miljoenen euro’s. 

71 EMU-saldo. Kunt u tabel 9 in miljoenen euro’s geven? 
72 EMU-schuld Kunt u tabel 10 in miljoenen euro’s geven? 

5



Nr. Vraag 
73 Wat was de oorzaak dat de overheidsschuld ultimo 2015 16 miljard 

euro lager uitkwam? 
74 Kunt u het noemereffect eens cijfermatig onderbouwen? 
75 Na verwerking van de Voorjaarsnota 2016, wat is dan het 

geraamde EMU-saldo in 2017? 
76 Na verwerking van de voorjaarsnota 2016, wat is dan de geraamde 

EMU-schuld in 2017? 
77 Kunnen de lagere gasopbrengsten uitgesplist worden naar 

volume-effect en het effect van de lagere prijs? 
78 Welke gasbaten worden er geraamd voor de periode tot 2021? 
79 Kunt u een overzicht geven van het structurele EMU-saldo over de 

afgelopen 15 jaar, vanaf de invoering van de euro? 
80 Op basis waarvan wordt er voor 100 miljoen euro aan schikkings-

opbrengsten jaarlijks ingeboekt? Zijn er rechtszaken bekend die 
mogelijk tot een schikking leiden? Welke zijn dat? 

81 In hoeverre is de begrotingsregel van de scheiding van inkomsten 
en uitgaven van toepassing op schikkingsopbrengsten? Met 
andere woorden: kunnen schikkingsopbrengsten gebruikt worden 
voor extra uitgaven? 

82 Waaruit leidt u af dat het feitelijk saldo ongeveer gelijk is aan het 
eurozone gemiddelde? 

83 Hoe verhouden de Nederlandse overheidsfinanciën zich na 
Voorjaarsnota tot de uitgavenregel? 

84 Waarom wordt de meevaller op de EU-afdrachten nu bestempeld 
als meevaller, waarom was dit bij de Miljoenennota 2016 nog niet 
bekend en/of reeds ingeboekt? 

85 Bent u bereid om voortaan standaard in iedere budgettaire nota 
een overzicht op te nemen waarin alle rijksuitgaven voor vluchte-
lingen en asiel in samenhang worden gepresenteerd, zowel totaal 
als per vluchteling? Bent u tevens bereid om een Europa brede 
eenduidige samenstelling van deze informatie na te streven? 

86 Waarom is er specifiek voor het bedrag van 238,9 miljoen euro als 
inzet van de asielreserve gekozen? Hoe worden deze middelen 
aangevuld, en hoe zijn ze precies over de verschillende uitgaven 
verdeeld? 

87 De bedragen genoemd onder algemeen (in de begroting begin-
nend met asiel) tellen op tot 965 miljoen euro (danwel 916,5 
miljoen euro exclusief de asielgerelateerde politie-inzet). In de 
kadertoets Rijksbegroting-eng, pagina 5, staat echter een bedrag 
genoemd van 0,8 miljard euro. Waarin zit het verschil? Is het 
mogelijk álle asielkosten overzichtelijk weer te geven, met 
verwijzingen naar de relevante begrotingen? 

88 Wat is precies het aandeel van de toegenomen migratie bij primair 
onderwijs en voortgezet onderwijs binnen de referentieramingen? 
Zowel in aantallen als in uitgaven? 

89 Klopt het dat de defensie-uitgaven, uitgedrukt als percentage van 
het BBP en bij ongewijzigd beleid, in 2017 zullen afnemen ten 
opzichte van 2016? 

90 Waaruit bestaat precies de toerekeningspost «Internationale 
Samenwerking», ad 522,8 miljoen euro? 

91 Er is een extra dividend van de staatsdeelnemingen van 0,3 miljard 
euro in 2016 ingeboekt. De raming van de reguliere staatsdeelne-
mingen is per saldo naar boven bijgesteld op basis van de laatste 
inzichten over winstprognoses. Meerjarige meevallers doen zich 
voor bij o.a. TenneT, FMO, Schiphol en Holland Casino. Wat is de 
onderverdeling van het extra dividend in 2016 over de staatsdeel-
nemingen (of wel wat is per staatsdeelneming het extra dividend) 
en hoe groot zijn de meerjarige meevallers bij de verschillende 
staatsdeelnemingen (per staatsdeelneming)? 
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92 Waarom worden de meerjarige meevallers Holland Casino 

ingeboekt, terwijl het de bedoeling is Holland Casino eind 2017 te 
verkopen? 

93 Hoe moet de ingeboekte meerjarige meevaller TenneT worden 
gezien in relatie tot de vraag om een extra kapitaalinjectie voor het 
versterken van het eigen vermogen? In hoeverre is overwogen de 
«meevallers» in het bedrijf te laten, zodat de extra kapitaalinjectie 
straks lager kan worden? 

94 In hoeverre wordt/is overwogen om de meevaller bij Schiphol 
vanuit het bedrijf te gebruiken om mee te investeren in de 
bereikbaarheid van Schiphol in plaats als meevaller in de 
begroting en algemene middelen op te nemen? 

95 In welke mate zijn de in de Voorjaarsnota geraamde dividenden al 
daadwerkelijk gerealiseerd en uitgekeerd en welk deel van het 
bedrag betreft nog een inschatting voor 2016? 

96 Wat is het totale budgettaire beslag van alle toeslagen en 
kindregelingen, volgens de Miljoenennota 2016 én volgens deze 
Voorjaarsnota? 

97 Hoeveel kost het als alle kinderen van 2 tot 4 jaar, dus ook die van 
niet-werkende ouders, 16 uur per week recht zouden krijgen op 
kinderopvang, waarbij ouders een bijdrage betalen op basis van de 
toeslagtabel 2017? 

98 Ouders kunnen kinderopvangtoeslag aanvragen voor de dagop-
vang voor 140% van de werktijd van de minst werkende partner. 
Hoeveel levert het op als dit 120% wordt? 

99 Kunt u een uitsplitsing geven van waar de meevaller op de vrijval 
nominaal (oplopend tot 879 miljoen euro structureel) precies uit 
bestaat, uitgesplitst naar sector? 

100 Kunt u ten aanzien van de huisvestingsvoorziening voor 14.000 
vergunninghouders een overzicht geven van de spreiding over het 
land? Wordt de spreiding van alle statushouders over het land 
bijgehouden? 

101 Bijdrage aan provinciefonds voor regiospecifiek pakket Zuiderzee-
lijn: aan verschillende provincies worden bedragen over gemaakt, 
om welke projecten gaat het hier? 

102 Wordt de koppeling uitkeringen in 2016 volledig toegepast, 
aangezien deze aanvullende post nog niet is benut? 

103 Kunt u een overzicht geven van de bedragen die departementen in 
de Voorjaarsnota 2016 hebben ontvangen of hebben «ingeleverd» 
als gevolg van de eindejaarsmarge? 

104 Klopt het dat de in=uit taakstelling in 2016 historisch hoog is, 
namelijk 2,5 miljard euro? Zo ja, hoe komt dit? Waar baseert u deze 
raming op? 

105 Welke uitgaven zijn er gepland onder de Aanvullende post in 2018, 
2019 en 2020? Hoeveel hiervan is juridisch verplicht? Is dit bedrag 
amendeerbaar? 

106 Wordt de budgettaire ruimte van 427 miljoen euro die in 2017 is 
ontstaan, doordat verplichte uitgaven uit dat jaar aan OV-bedrijven 
en de Wereldbank al in 2016 worden voldaan, benut voor het doen 
van extra uitgaven in de begroting 2017 die het kabinet met 
Prinsjesdag presenteert? 

107 Kunt u de 0,7 miljard euro meevaller op de dividenden nader 
toelichten en uitsplitsen naar deelneming? 

108 Kunt u een geactualiseerd meerjarig overzicht geven van 
geraamde en gerealiseerde dividenden? 

109 Hoe verhoudt de tegenvaller op de belasting- en invorderingsrente 
zich tot de tegenvallende aantallen boekencontroles in 2015 en 
tegenvallende opbrengst waar in het FJR 2015 melding van wordt 
gemaakt? 
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110 Klopt het dat u voor Spoor II de meerjarige reeks niet wordt 

aangepast? Wordt er volgend jaar dus ingehaald?
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